
سد شهید دهقان تایباد پس از ۲ سال 
احیا شد

رئیس اداره منابع آب تایباد گفت: بارش های اخیر 
باعث احیا و افزایش ذخیره آبی ســد شهید دهقان 
پس از ۲ سال شــد.علی باب الحکمی رئیس اداره 
منابع آب تایباد گفت: ســد شــهید دهقان تایباد 
پس از ۲ ســال خشــک بودن، در پی بارش های 
 اخیــر احیا شــد و هــم اکنــون ۲۵ درصد حجم 

آن پر است.
وی افزود: ســد شــهید دهقان ۶ میلیون و ۶۰۰ 
هزار متر مکعب حجم مخزن آن است که از طریق 
رواناب های رودخانــه رَوَس در حوزه باخرز تغذیه 
می شــود.رئیس اداره منابع آب تایبــاد ادامه داد: 
این سد در سال ۱۳۶۳ در حوالی روستای پل بند، 
واقع در شــمال غربی این شهرستان، ساخته شد 
که ارتفاع آن از کف ســد حدود ۲۰ متر می باشد.
باب الحکمی بیان کرد: همچنین ســد اسُــتای که 
۲۸۰ هــزار متر مکعب حجم مخــزن دارد، در پی 
نزولات جوی امســال سرریز شــده است.این مقام 
مســئول اضافه کرد: ســد اسُــتای از نوع سنگی-

بتنی به ارتفاع ۲۳ متر می باشــد که از مسیل های 
بالادست روستای اسُتای، از توابع بخش میان ولایت 

تایباد، آبگیری می شود.
رئیس اداره منابع آب تایباد گفت: این ۲ سد مذکور 
در حوزه تایباد با کاربری ذخیره آب جهت استفاده 
در کشــت و زراعت ایجاد شده اند که امسال، سال 
خوبی از لحاظ ذخایر آبی برای بهره برداران بخش 

کشاورزی خواهد بود.

 آتش سوزی مراتع زنجان
 ۶۳ درصد افزایش یافت

مدیرکل مدیریت بحران اســتان زنجان گفت: طی 
ســال گذشــته ۶۷ مورد آتش ســوزی مراتع این 
اســتان به میزان ۳۹۲ هکتار به وقوع پیوست که 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل آن افزایش ۶۳ 

درصدی را نشان می دهد.
عبــاس بابایی افزود: طی ســال ۱۴۰۱ چهار مورد 
آتش سوزی مراتع استان به میزان ۵۸ هکتار ثبت 
شــده بود. وی بر لزوم آمادگی دستگاه های متولی 
امر در خصوص اقدامات بهنگام اطفای آتش سوزی 
مراتع اســتان تاکیــد کرد و یادآور شــد: با توجه 
 به شــروع فصــل گرما توجه به ایــن موضوع مهم 

ضروری است. 
این مسوول با اشاره به بارندگی اخیر در استان طی 
هفته های گذشته گفت: بارش ها به تراکم پوشش 
گیاهی منجر شــده اســت اما از طرفی گرمای ماه 
های تیر و مرداد احتمال آتش سوزی ها را به مراتب 
افزایــش می دهد.وی با بیان اینکه مدیریت بحران 
استان برنامه ریزی مطلوبی را برای مقابله با حوادث 
آتش سوزی امسال در دســتور کار خود قرار داده 
است، اظهار داشت: در این زمینه جلسات هماهنگی 
 با دستگاههای متولی و منابع طبیعی استان برگزار 

شده است.
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بازدید مدیرعامل شرکت ملی پخش از 
منطقه اصفهان       

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران از 
پروژه های در حال اجرای منطقه اصفهان بازدید کرد.

اصفهــان رضائی - به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقه اصفهان، جعفر سالاری نسب، در 
این بازدید صمن اشاره به اهمیت این منطقه تدارکاتی در سطح 
شــرکت، بر اجرای پروژه های تعریف شــده و تکمیل پروژه های 
در حال اجرای منطقه تاکید کرد. سالاری نسب طی نشستی با 
مسئولین ستادی و عملیاتی منطقه، ضمن اشاره به موضوع ناترازی 
انرژی و افزایش بی رویه مصرف در کشور، خواستار اقدامات کنترلی 
و نظارتی مناطق در کنترل مصرف بیش از پیش شــد.  در این 
نشست، مسئولین ارشــد منطقه به طرح موضوعات و مسائل و 
مشــکلات پیش رو پرداختند که مدیرعامل شرکت ملی پخش 
ضمن پاسخگویی به مسائل مطرح شده، طی تماس تلفنی با برخی 
مسئولین ستادی خواستار رسیدگی و رفع مشکلات شدند. در این 
نشست، مدیر منطقه اصفهان نبز برخی از موضوعات و چالش های 

پیش روی منطقه را مطرح کرد. 

طوفان »الاقصی« پرده های جنایات 
70ساله رژیم صهیونیستی را کنار زد       

سرتیپ دوم پاســدار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج 
سازندگی کشور، با اشاره به جنایت رژیم نامشروع صهیونیستی، 
گفت :»الاقصی« پرده های جنایات 70ساله رژیم صهیونیستی را 
کنار زد. سرتیپ دوم پاسدار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج 
سازندگی صبح امروز  در اختتامیه جشنواره جام رسانه امید و در 
تشریح له شدن حقوق مردم فلسطین  زیر چکمه های رژیم، گفت: 
در ماجرای  غزه، 70 سال حقیقتی به نام کودکشی مخفی ماند و 
با طوفان الاقصی پرده ها کنار رفت و بیداری ملت ها رقم خورد.  
وی افزود : همه تلاش جبهه استکبار جهانی پر کردن  فضا با حربه  
یاس و  ناامیدی است  و وعده صادق خیزش و جنبش دانشجویی 
را پرفروغ می کند.  رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت : امروز 
امید به مثابه چراغ روشــن و ناامیدی،  تاریکی مطلق  است و در 
جنگ  روایت ها و در جبهه حق و باطل، باید انعکاس واقعیت داشت 
تا امید به جامعه تزریق شود.  وی گفت : در ماجرای منحوس کرونا، 
در سیل پل دختر، سیل اخیر در سیستان با اقدامات جهادی و امید  
آفرین جهادگران، امید و نشاط به جامعه تزریق و  تشکیل  قرارگاه 
جهادی بستری برای خدمات رسانی صادقانه شد.  وی یادآور شد : 
همچنین ساخت ۲0 هزار پروژه عمرانی و ۱۲ هزار مسکن ساخته 
شده توسط بسیج سازندگی در کشور از اقدامات امید آفرین دیگر 

است که باید اطلاع رسانی شود.

امدادرسانی ستاد اجرایی فرمان امام در 
مناطق سیل زده استان خراسان رضوی/ 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به کسب و 
کارهای آسیب دیده      

مدیرعامــل بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمــان امام گفت: 
امدادرسانی و حمایت از آسیب دیدگان مناطق سیل زده استان 

خراسان رضوی انجام خواهد شد.

اخبار

جانشین سازمان بسیج سازندگی گفت: رسانه از ارکان مهم تحقق 
منویات رهبر معظــم انقلاب در تحقق جهاد تبیین و امیدآفرینی 
است.سردار سرتیپ سید قاسم قریشی جانشین رئیس سازمان بسیج 
مستضعفین صبح )شنبه( در اختتامیه جشنواره جام رسانه امید با 
محوریت جهاد خدمت، جهاد تبیین و جهاد امید، اظهار داشت: رسانه 
ستون فقرات جهاد تبیین است و شما افسران میدانی هستید که 
دشمنان با بکارگیری همه ی ابزارهای شیطانی در تلاشند با تزریق 
ناامیدی از تلاش و شــتاب مردم در موفقیت ها بکاهند.وی با بیان 
اینکه با توجه به تزریق یاس به جامعه از سوی شیاطین و دشمنان، 
باید اقتدار جوانان به رخ کشیده شود، مطرح کرد: استکبار جهانی 
در دوره ی جدید برای به یغما بردن ســرمایه ملت ها به استعمار 
نوین روی آورده است. قریشی بیان کرد: با وجود حمایت های همه 
جانبه ی استکبار جهانی و تحریم های ناجوانمردانه آن ها اما ملت 

ما با اراده فولادین، دســتاوردهایی را کسب کردند که در 4 دهه ی 
پس از انقلاب سابقه نداشته است.وی هدف از این رویداد را شناخت 
بهتر و بیشتر موفقیت های رسانه های کشور دانست و گفت: شما 
باید امانت دار و حلقه واصلی در جهت انعکاس توانمندی ها با ابتکار 
و خلاقیت باشــید و با توجه به توانمندی ها در انتقال به امید در 

جامعه بکوشید. 
* ایران صدرنشین پیشرفت های علمی دنیا شد

جانشین رئیس سازمان بسیج مستضعفین در تشریح دستاوردهای 
انقلاب اسلامی در حوزه های مختلف گفت: بر اساس منابع رسمی 
دنیا، ایران موفق به رتبه دوم ســلول های بنیادین، جایگاه ســوم 
کشورهای سازنده سد، رتبه سوم فارغ التحصیلان دانشگاهی، رتبه 
دهم فناوری نوین فضایی، رتبه دهم صنعت هوا فضا، جایگاه ششم 
قدرت نظامی و رتبه چهاردهم هوش مصنوعی و جزو ده کشور برتر 

مقابله با بیماری کرونا شده است. وی افزود: جمهوری اسلامی ایران 
در حال حاضر جزو چهار کشور برتر پیوند اعضا و برترین های حوزه 
بهداشت و درمان است. جانشین رئیس سازمان بسیج مستضعفین 
با اشــاره به اینکه ایران در حــوزه پیوند اعضا و جوارح جزو برترین 
هاســت، گفت: در گذشــته در زمینه ی داروها ۹7 درصد وابسته 
بودیم اما اکنون  تولید کننده هستیم. جانشین رئیس سازمان بسیج 
مستضعفین به پیشرفت های حوزه بانوان در حوزه  انقلاب اسلامی 
اشاره کرد و ادامه داد: در گذشته  فارغ التحصیلان دانشگاهی ۶ درصد 
بودند اما تا سال ۹۵ به بیش از 44 درصد رسیدند، کرسی استادی 
قبل از انقلاب زنان ۱.4 درصد بود و امروز بیش از ۳۵ درصد از اعضای 
هیئت علمی و استادان زن هستند. ۵۹7 نفر پزشک متخصص زن 
بودند امروز بیش از ۶0 هزار نفر هســتند و  مدال آوران زن پیش از 
انقلاب ۵ نفر بودند و امروز نزدیک ۲00 نفر هستند.وی به توفیقات 

کشــور در عرصه نظامی اشاره کرد و گفت: ایران در بخش نظامی، 
موشک و رادار در بین کشورهای برتر دنیا قرار دارد.

قریشی در توصیف حمله پهپادی ایران به اسرائیل در قالب  عملیات 
وعده ی صادق گفت: وعده صادق مبین، اراده، شجاعت و توانمندی 
فکری و روحی فرماندهان نظامی کشــور بــود و در  بعد  فنی هم 
نمایش بخشــی از توانمندی و  تجهیزاتی بود که برگرفته از توان 
فنی و علمی جوانانمان در کشور بود.جانشین رئیس سازمان بسیج 
مستضعفین افزود: حمله مستقیم از سوی ایران، با تجهیزات صد در 
صد ایرانی بود و در زمره نخستین حمله کشور خارجی بعد از هفتاد 
سال به مهمترین و حفاظت شده ترین پایگاه ها رژیم صهیونسیتی 
بود. وی به دستاوردهای کشور در حوزه کرونا اشاره و خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه در این حوزه توانستیم با کمک دانشمندان از کشور وارد 

کننده واکسن به صادر کننده  تبدیل شویم.
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رسانه رکن امیدآفرینی است

شهرداری توجه بیشتری به منطقه 
بافت تاریخی داشته باشد

یزد-نماینده شورای اسلامی شهر یزد در منطقه بافت تاریخی گفت: 
اجرا نشدن بعضی از برنامه های عمرانی در بافت تاریخی باعث به خطر 
افتادن جان مردم ساکن در آن می شود.فخرالسادات خامسی عضو 
شورای اسلامی شهر یزد و نماینده شورای اسلامی شهر یزد در منطقه 
بافت تاریخی افزود: اجرا نشدن برنامه های عمرانی در بافت تاریخی 
باعث عدم حضور مردم و خالی شدن بافت از سکنه بومی خواهد شد 
و لذا انتظار داریم شــهرداری توجه بیشتری به بافت تاریخی داشته 
باشــد.وی ادامه داد: اگر در این منطقه  اقدامات عمرانی انجام شود 

باعث می شود هویت یزد به بازدید کنندگان ارائه شود  اما طی این 
بازدید ها مشاهده کردیم بافت تاریخی یزد در خطر است و جای خالی 
برنامه های اثربخش عمرانی همچنان پابرجاست.خامسی گفت: در 
سال گذشته هزار و ۲۵0 میلیارد ریال اعتبار برای این بافت تخصیص 
یافته بود که امسال این اعتبار نه تنها افزایش نداشته بلکه  ۲0 درصد 
کاهش داشته است و با توجه به تورم جامعه بیش از ۶0 درصد امکان 
توان اجرایی در بافت تاریخی کمتر شــده و زنگ خطری برای  این 
بافت ارزشمند است.نماینده شورای اسلامی شهر یزد در منطقه بافت 
تاریخی افزود:  همچنین کف سازی  معابر از درخواست های متعدد 
مردمی در این منطقه است و به دلیل اینکه امکان آسفالت نیست لذا 
شورای شهر مبلغ ۱۱0 میلیارد ریال برای کف سازی تخصیص داده 
اما فقط ۲0 میلیارد ریال آن محقق شــده و که در این صورت، عملا 

کف ســازی های مورد مراجعات و درخواست های مردمی در بافت 
تاریخی شهر یزد متوقف می گردد.خامسی ادامه داد: مردم محلات 
گلچینان و تخت استاد و دیگر محلات بافت تاریخی و مناطق ثبت 
جهانی شــده یزد درخواست اقدامات متعددی جهت رفع معضلات 
موجود در این محلات داشتند و وعده هایی نیز به مردم داده شده اما 
در عمل در صورت عدم تامین اعتبارات موردنیاز بسیاری از این موارد 
قابل احرا نیســت، در حالی که به مردم قول داده شده و باید اجرایی 
شود. وی گفت: همچنین در زمینه حفر چاه های جذبی در سال قبل 
۸0 میلیارد ریال مصوب شــده بود اما امسال فقط ۵0 میلیارد ریال 
تخصیص یافته و این درحالیســت که باران های اخیر  و سیل باعث 
خراب شــدن بافت ارزشمند تاریخی می شود و لذا درخواست دارم 
حداقل اعتبار سال قبل داده شود و کاهش نداشته باشد.عضو شورای 

اسلامی شهر یزد خاطرنشان کرد: روشنایی و امنیت بافت تاریخی یزد 
نیز خطر ساز است و نیاز به ورود شورای شهر است تا اداره توزیع برق 
و مدیریت ترافیک شهرداری این تاریکی ها را برطرف کند و امنیت 
بسیاری از این مناطق از جمله پارکینگ ها را با نصب دوربین تامین 
نماید؛  همچنین  برخی از کاروانسراهای این محلات از جمله محله 
گلچینــان به دلیل بارندگی فرو ریخته و خطر جانی دارد که نیاز به 
ورود فوری میراث و شهرداری و شورا به این موضوع و رفع خطر است. 
خامسی افزود: همچنین زمین هایی افتاده در این مناطق وجود دارد 
که بلا صاحب، مجهول الهویه یا کثیر المالک است که در خصوص این 
زمین ها و  کاروانسراها باید سریع  اقدام شود و لذا شورای شهر باید 
شهرداری  را مکلف کند تا هر چه سریع تر برای رفع خطر محل های 

خطر ساز اقدام کند.

بوشــهر - آیت الله غلامعلی صفایی بوشهری یکی ازمطالبات 
جدی مردم اســتان رابحث ایجاد اشتغال برای جوانان دانست 
وگفت:مسئولان رفع مشــکلات اقتصادی واشتغال جوانان را 
اولویــت کارخود قرار دهند. وی با تأکید بر توجه به اشــتغال 
جوانان استان بوشهر اظهار داشت: مسئولان و متولیان اشتغال 
همت کنند، مشکل اشتغال دختران وپسران استان برطرف کنند 
وحل مشکل اشتغال جوانان استان بوشهر دراولویت قرار گیرد. 
عضو مجمع خبرگان رهبری،با گرامیداشــت روز موزه ومیراث 
فرهنگی،هویت،شناسنامه وریشه هر جامعه را بستگی به پیشینه 
تاریخی آن دانست و تأکید کرد: بوشهر به عنوان استان دیانت، 
ولایت مدار، مقاومت ودارالحماسه معرفی شده ودلیل آن داشتن 
پیشینه تاریخی درخشان دراین عرصه ها است. صفایی بوشهری، 
حفظ، ارائه واستمرار فرهنگ،روحیه ورویه دیانت،ولایت مداری 
ومقاومت اســتان بوشــهر را مــورد تأکید قــرار داد وتصریح 
کرد:استان بوشــهر دارای یک هویت تاریخی ارزشمند در این 
عرصه ها اســت که حفظ وانتقال آن به نســل های آینده باید 
دردستورکار قرار گرفته شــود،بنابراین حفظ میراث فرهنگی 
یک کار اساسی برای هر جامعه محسوب می شود. وی،با بیان 

اینکه درموزه،تمدن قدیم وتاریخی آن جامعه عرضه می شــود 
گفت:مسئولان درحفظ میراث فرهنگی وهویت تاریخی توجه 
ویژه کنند. امام جمعه بوشهر بر توجه به وضعیت آب آشامیدنی 
با توجه به وارد شــدن به فصل گرما تأکید کرد وافزود:اکنون 
درشرایط گرم شدن هوای استان بوشهر قرار داریم مسئولانی 
که وظیفه مدیریت آب شــرب استان بوشــهر برعهده دارند 
به گونه ای برنامه ریزی ومدیریت کنند تا درتابستان مردم شهرها 
وروستاهای استان دچار کم آبی نشوند. صفایی بوشهری،با تأکید 
بر توجه به اشتغال جوانان استان بوشهر تصریح کرد: مسئولان 
و متولیان اشتغال همت کنند مشکل اشتغال دختران وپسران 
برطرف کنند وزمینه اشتغال وبکارگیری آنها فراهم شود. وی،در 
اولویت قرار گرفتن اشتغال جوانان استان بوشهر را مورد تأکید 
قرار داد و خاطرنشان کرد یکی از مشکلات مهم جامعه گرانی 
کالا است واین مهم شرایطی فراهم کرده که مردم در معیشت 
خانواده دچار مشکل شوند. عضو مجمع خبرگان رهبری،برطرف 
کردن مشکل معیشت خانواده ها را یک ضرورت دانست و تأکید 
کرد:بوشــهر،یک استان غنی با ظرفیت بالای اقتصادی است و 

می توان با تدابیر اساسی مشکل معیشتی مردم را کاهش داد.

مسئولان اشتغال جوانان را اولویت کار خود قرار دهند
شاهرود- دوستان، )همکاران خودتان را توجیه کنید که 
این رویداد به مثابه  یک عملیات جنگیســت. یک تمرین 

رسانه برای تست خودمان برای انقلاب( 
این پیامک آقای دکترمرتضی کارآموزیان رئیس سازمان  
بسیج رسانه کشــور به رؤسای بسیج رسانه استانی است 
، که آقای احمدی مسئول استان مان در مسیر، برایمان 
قرائــت می کند. با خــودم می گویم: اینهــا همان گرم و 
ســرد چشــیده روزگاراند؛ دلســوزان واقعی کشــور که 
بارهــا برایمان لحن مزورانه اجانب را تفســیر  کردند از 
مخاطراتِ  دســتان چدنی ِ زیر دســتکش های مخملی 
گفتنــد و حالا هم خودشــان را بــه آب و آتش می زنند 
تا در معادله ها، نبازیــم.  آخر، زمین جنگی که برایمان  
ترســیم کرده اند، سلاحش نرم اســت اما از پیشوندش 
خــون و عصیان و تباهــی می چکد و ایــن عنصر غفلت 
می تواند شــجره طیبه 40 و اندی ســاله ات را بخشکاند 
و حالا همین جمله رئیس ســازمان بســیج رسانه کشور  
تلنگری شــد که یکبار دیگــر  تاکیدات دیده بان امین و 
هوشــمند کشــورمان یعنی  رهبرمان را از سر بگذرانیم؛ 
همانجایی که هوشــمندانه جنگ رســانه ای و مســئله 

»امید و یأس«را تبیین می کنند ؛مؤلفه امید را یک نقطه 
محــوری حرکت رو به جلو تعبیــر می کنند و از امید به 
عنوان بزرگترین قوه محرکه انســان یاد می کنند. تهدیدِ 
نرم، سلاح نرم می خواهد به محل اسکان مان که نزدیک 
می شویم یکبار در کیفم را باز می کنم ؛  قلم هایم را چک 
میکنم و به این فکر میکنم  این ســلاح، چه  نقش مهمي 
در جنگ نرم دشــمن دارد.   دوباره با قوس هر واژه ای، 
کلیــد  »امید« در ذهنم کِش می آیــد و پیش رویم افق 

های رو شنی را می بینم... 
مــن و همــه آنانی کــه در این رویــداد هســتیم باید 
موشــکافانه با قلم هایمان  دشــمن را بشناســانیم. اتاق 
جنگــش را، مامورانش را معادلاتــش را. جنگ تبلیغاتی 
اش را و مهمتر از همه، یأسی که به خردمان می دهند... 
امــا بدون تردید ما غلبه خواهیم کرد با هر آرایشــی که 
دشــمن بگیرد؛ با قلم هایمان  ریشــه  محاصره تبلیغاتی 
شــان را می خشــکانیم....و حالا در نخســتین ساعات  
بامــداد ۲۹ اردیبهشــت افســران جنگ نــرم،  به صف 
می شویم تا در نخستین رزمایش رسانه ای، بیاموزیم که 

اقتدار کشورمان را مقتدرانه هجی کنیم...

جام رسانه امید رزمایشی برای تزریق امید به جامعه 

گـــزارش

اســتاندار آذربایجان شــرقی با اشاره به پروژه عظیم »ســد قیزقلعه سی« گفت: 
افتتاح چنین طرح های مشــترکی در راستای تقویت رویکرد و سیاست »تعامل 

همه جانبه با همسایگان« قلمداد می شود.
مالک رحمتی در گفت وگو تســنیم با اشــاره به افتتاح سد قیزقلعه سی با حضور 
روســای جمهور ایران و آذربایجان اظهار داشت: طرح جامع »سد خداآفرین« و 
»سد قیزقلعه سی«، بزرگ ترین و مهم ترین پروژه مرزی استان آذربایجان شرقی 
اســت که فردا ۳۰ اردیبهشت ماه با افتتاح آن شاهد تامین آب بزرگ ترین شبکه 

آبیاری و زه کشی در شمال غرب کشور خواهیم بود.
اســتاندار آذربایجان شــرقی با بیان اینکه این طرح با توان و دانش مهندســان 
ایرانی و با اعتبار و ســرمایه گذاری مشترک جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
آذربایجان طراحی و احداث شــده اســت، افزود:  امیدواریم بــا افتتاح آن زمینه 
توسعه و رشــد اقتصادی منطقه و استان و اشتغال بیش از ۱۰ هزار نفر از مردم 
منطقه در هر دو سوی مرز فراهم شود.وی با اشاره به اینکه بعد از ۲۰ سال، شاهد 
افتتاح و آبگیری از پروژه عظیم سد قیزقلعه سی و آغاز بهره برداری رسمی از سد 
بزرگ خداآفرین هستیم، تصریح کرد: سد »قیز قلعه سی« بخشی از طرح عظیم 
و ملی »سد خداآفرین« است که امکان بهره برداری کامل و آبگیری از این سد و 
همچنین بهره مندی ۷۴ هزار هکتار از اراضی کشاورزی منطقه را فراهم می کند.

رحمتی  با بیان اینکه ســد تنظیمی »قیزقلعه سی« با ظرفیت مخزن ۶۵ میلیون 
مترمکعب، امکان بهره برداری کامل از سد خداآفرین را فراهم می کند، خاطرنشان 

کرد: چون قبل از این احداث این ســد، آب ذخیره شده در پشت سد خداآفرین، 
رهاسازی می شــد و امکان تامین آب برای زمین های کشــاورزی منطقه وجود 
نداشــت، اما با بهره برداری از ســد قیزقلعه سی که در ۱۲ کیلومتری پایین دست 
سد خداآفرین قرار دارد، ۷۴ هزار هکتار از اراضی کشاورزی استان های آذربایجان 

شرقی و اردبیل از آب مورد نیاز بهره مند خواهند شد.
اســتاندار آذربایجان شرقی با اشاره به مزایای افتتاح این پروژه بزرگ تاکید کرد: 
در وهله نخســت، افتتاح چنین طرح های مشــترکی در راستای تقویت رویکرد 
و سیاســت »تعامل همه جانبه با همســایگان« قلمداد می شود و حضور روسای 
جمهور دو کشور ایران و آذربایجان برای آغاز بهره برداری رسمی از آن نیز موید 

این نکته است.
وی به ویژگی های اقتصادی این طرح  اشاره کرد و گفت: با افتتاح این سد، تامین 
۲ میلیارد مترمکعب آب در ســال و همچنین امکان آب اندازی کانال اصلی سد 
خداآفرین به طول ۱۴۴ کیلومتر فراهم می شــود که بزرگ ترین شبکه آبیاری و 

زه کشی شمال غرب کشور را تغذیه خواهد کرد.
رحمتــی با بیان اینکه تولید انــرژی برق آبی از محل احداث نیروگاه مشــترک 

براســاس توافقنامه همکاری ایران و آذربایجان از دیگر مزایای این طرح اســت 
و می تواند ظرفیت تولید بــرق در منطقه را به میزان قابل توجهی افزایش دهد، 
افزود: هدف گذاری تولید انرژی برق آبی در این ســد، ۲۷۰ گیگاوات ســاعت در 
ســال است که این میزان تولید برق در شــرایط فعلی که نیاز مبرم به انرژی در 

کشور احساس می شود، اهمیت مضاعفی دارد.
وی، امکان ایجاد مجتمع های گردشگری و ورزشی را از دیگر مزایای بهره برداری 
از مجموعه ســدهای خداآفرین و قیزقلعه سی برشــمرد و گفت: در واقع منطقه 
زیبای ارسباران و حاشــیه رود ارس که یکی از قطب های گردشگری کشورمان 
اســت، با بهره مندی از این ظرفیت می تواند نقش فعال تری در حوزه گردشگری 
ایفا کند. این ظرفیت می تواند در جذب گردشگران خارجی و به دنبال آن تعمیق 
صلح و دوستی در بین ملت های منطقه نیز موثر باشد.استاندار آذربایجان شرقی 
گفت: مزایای اقتصادی سد قیزقلعه سی تاثیر مهمی در تحقق سیاست های دولت 
مردمی ســیزدهم مبنی بر توســعه متوازن و برقراری عدالــت اجتماعی خواهد 
داشــت؛ این سیاست در راستای توسعه اقتصاد روستایی، ارتقای سطع معیشتی 
کشــاورزان و روســتاییان و تثبیت جمعیت در روستاهاســت که مراکز تولید و 
اقتصاد کشور هســتند.وی خاطرنشان کرد: امید است با اهتمام جدی مسئولان 
امر در بخش های مرتبط از قبیل کشاورزی، صنایع آب و برق، گردشگری، اشتغال 
و ... و همچنین مشارکت روســتاییان عزیز و کشاورزان سخت کوش، افتتاح سد 
قیزقلعه ســی، سرآغاز تحول چشمگیر اقتصادی در منطقه و مبدأ توفیقات بزرگ 

در حوزه تولید و اشتغال در سال »جهش تولید با مشارکت مردم« باشد.

 مزایای سیاسی و اقتصادی
 سد قیزقلعه سی برای ایران و آذربایجان

۳۰ مدرسه تخریب شده از سیلاب ۹۸ در لرستان 
هنوز مرمت نشده اند

سرپرســت آموزش و پرورش لرستان با اشــاره به اینکه ۳۰ درصد اعتبارات این مجموعه، از کمک  خیرین مدرسه ساز 
است، گفت: از سیل سال ۹۸ تاکنون، مرمت ۳۵ مدرسه آسیب دیده، نیمه کاره باقی مانده است.

 یونس بهاروند ایرانیا در نشست شورای آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه سربلندی یک ملت در سایه تعلیم و تربیت 
اســت، گفت: دین مبین اسلام بر اهمیت تعلیم و تربیت تاکید ویژه ای دارد. وی افزود: در حال حاضر ۳۵۴ هزار دانش 

آموز در مدارس لرستان تحصیل می کنند و ۱۷ هزار معلم کار علم آموزی به این دانش آموزان را برعهده دارند. 
سرپرســت آموزش و پرورش لرســتان بیان کرد: همچنین ۲۵ هزار فرهنگی بازنشســته در این استان وجود دارد و در 

مجموع ۵۴ هزار نفر در سیستم آموزش و پرورش استان حضور دارند. 
بهاروند ایرانیا تصریح کرد: اختصاص معلم و مدارس با توجه به شرایط توپوگرافی لرستان کار دشواری است اما با توجه 
به شــعار دولت سیزدهم در امر ایجاد عدالت آموزشــی به منظور جایگزینی مدارس کانکسی بالای ۱۰ نفر در لرستان 
۱۶۸ طرح آموزشــی تاکنون اجرا شده است. سرپرست آموزش و پرورش لرستان عنوان کرد: در این راستا احداث ۱۰۰ 
مدرســه آغاز شده و ۷۰ مورد آماده بهره برداری است و ۳۰ مورد دیگر نیز تا پایان فصل بهار آماده می شود و ۶۸ مورد 
باقیمانده نیز تا پایان ســال در صورت تامین اعتبار بهره برداری می شود. بهاروند ایرانیا با بیان اینکه تقویت رشته های 
فنی و حرفه ای با تجهیز و احداث هنرستان ها در راستای بحث اشتغال و توجه دولت سیزدهم به این مهم در اولویت 
قرار گرفته اســت افزود: اکنون پنج هنرســتان در دست احداث است که از این تعداد مراکز دورود و الیگودرز و الشتر به 
زودی بهره برداری شده و هنرستان نورآباد نیز سال ۱۴۰۴ بهره برداری می شود. سرپرست آموزش و پرورش لرستان با 
اشــاره به اینکه احداث سه هنرستان کشاورزی در خرم آباد نورآباد و بروجرد نیز در سفر وزیر آموزش و پرورش مصوب 
شــده است بیان کرد: لرستان در حوزه تجهیزات با کمبودهایی مواجه است که در این راستا سال گذشته ۲۲۰ میلیارد 

ریال جذب شد که از این میزان ۱۶۰ میلیارد ریال در حوزه هنرستان بوده است. 
وی با بیان اینکه امسال نیز ۷۵۰ میلیارد ریال در حوزه تجهیزات اختصاص یافته است عنوان کرد:  تاکنون ۵۰۰ میلیارد 
ریــال از ایــن مبلغ تخصیص یافته و در مراحل خریــد و مناقصه قرار داریم.بهاروند ایرانیا با اشــاره به اینکه ۳۰ درصد 
اعتبارات از کمک های خیرین مدرسه ســاز اســت بیان کرد: از سیل سال ۹۸ تاکنون ۳۵ مدرسه نیمه کاره باقی مانده و 

هفت مدرسه نیز تکمیل شده اما نتوانسته ایم طلب پیمانکاران را پرداخت کنیم. 
وی افزود: درصد اعتبارات اســتانی آموزش و پرورش لرســتان نســبت به اعتبارات ملی بســیار کم است و در لرستان 
۲.۵ درصــد و میانگیــن کشــوری ۶.۶ درصد اســت. بهارونــد ایرانیــا تصریح کرد: این اســتان در حــوزه تجهیزات 
 آموزشــی با کمبودهایی مواجه اســت و ســال گذشــته ۲۲۰ میلیارد ریال اعتبــار جهت تامین تجهیزات آموزشــی 

در استان جذب شد.

 ۱۴۰ کیلومتر فیبر نوری 
در خراسان جنوبی در دست اجرا است

مدیـر مخابـرات منطقـه خراسـان جنوبـی گفـت: اکنـون ۱۴۰ کیلومتـر فیبـر نـوری در اسـتان در قالـب پـروژه نجما 
»نهضـت جهـادی توسـعه فیبـر نـوری شـرکت مخابرات ایـران« در دسـت اجرا اسـت.

اسـماعیل میـری در نشسـت خبـری بـه مناسـبت هفتـه ارتباطـات افـزود: بزرگتریـن پروژه ای که سـال گذشـته آغاز 
شـده و بـه مـدت ۲ سـال تکمیـل خواهـد شـد پـروژه نجمـا »نهضـت جهادی توسـعه فیبـر نـوری شـرکت مخابرات 

ایـران« بـا اعتبـار ۸۵۰ میلیـارد ریـال در خراسـان جنوبی اسـت.
وی ادامـه داد: ایـن پـروژه در ۱۶ زون FTTH بـا اجرای حدود ۱۴۰ کیلومتر فیبر نوری در شـهرهای خراسـان جنوبی 
بـه منظـور فیبـر رسـانی بـه منـازل در حـال اجـرا اسـت.وی با بیـان اینکـه تاکنـون ۱۷۷ کیلومتـر فیبر نـوری جدید 
در اسـتان اجـرا شـده اسـت اظهـار کرد: بـا فیبررسـانی به ۲۱ بخشـداری و ۲ فرمانـداری بـا هزینه ۲۰ میلیـارد ریال، 

اکنـون تمـام بخشـداری ها و فرمانداری هـای اسـتان به شـبکه فیبر متصل شـدند.
مدیـر مخابـرات منطقـه خراسـان جنوبـی بـا بیـان اینکه بـرای ایـن پـروژه ۲۳ ناحیه تعریف شـده اسـت اظهـار کرد: 
از ۱۶ زون نیـز تاکنـون هفـت زون از جملـه در اراضـی موسـوی بیرجنـد و شـهرک فرهیختـگان تمـام ارتباطـات بـه 
فیبـر نـوری ارتقـا یافتـه و در خیابان هـای توحیـد، سـپیده، پونه و امیرکبیـر نیز در حال اجرا اسـت.میری عنـوان کرد: 
اکنـون کافـو نـوری در شـهر عشـق آبـاد طبـس اجرا شـده و در طبس و مرکز اسـتان در حال اجرا اسـت و بـه بیش از 
۷۰ درصـد پیشـرفت فیزیکـی رسـیده اسـت.وی بـا اشـاره بـه ارتباطات سـیار به عنـوان یکی دیگـر از پروژه هـای مهم 
اسـتان تصریـح کـرد: در قالـب فاز ۹ این پروژه ۱۰ سـایت جدید اجرا شـده و ۶ سـایت تا پایان شـهریور اجرا می شـود.

مدیـر مخابـرات منطقـه خراسـان جنوبـی ادامـه داد: همچنیـن ۹ سـایت جدیـد در قالـب پـروژه USO نیز اجرا شـده 
و ۲۳ سـایت نیـز در برنامـه قـرار دارد.وی گفـت: بـرای ارتقـای سـایت ها نیز ۴۶ سـایت با اعتبـار هـزار و ۱۶۰ میلیارد 

ریـال اجـرا شـده و ۱۶ سـایت نیـز در حال انجام اسـت.
میـری یـادآور شـد: سـال گذشـته بـرای ارتقـای سـایت ها ۵G بـه آمـاده سـازی شـبکه انجـام شـد کـه یـک سـایت 
در بیرجنـد راه انـدازی شـد و بـرای ۲۱ سـایت فیبررسـانی جدیـد در حـال انجـام اسـت.وی گفـت: در حـوزه بهسـازی 
سـوئیچ های روسـتایی و شـهری ۳۲ دسـتگاه کافونـوری نصـب و راه انـدازی شـد و ۱۳ مـورد شـبکه  کابـل مسـی نیـز 
توسـعه داده شـد.مدیر مخابـرات منطقـه خراسـان جنوبـی افـزود: همچنیـن توسـعه دیتـا در ۱۹ نقطه روسـتایی و ۱۸ 
نقطـه شـهری اجـرا شـد کـه در قالـب آن ۷۷۶ پـورتVDSL و سـه هـزار و ۶۰۰ پورت ADSL داشـتیم.وی بیـان کرد: 
بـرای توسـعه فیبـر شـهری تاکنـون ۱۳۲ پـروژه اختصاصـی فیبر نـوری در اسـتان اجرا شـد و در شـهرک های صنعتی 

نیـز در حـال اجرا اسـت.


